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Nyomtatott és online sajtó 
 

Elhunyt Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke 
2023. október 30. – MTI, hirado.hu, Mandiner, Vajma.info, Magyarszo.rs, PannonRTV, 

Index.hu, PestiSrácok.hu, Ma.hu, Krónika, maszol.ro, Bihari Napló, szekelyhon.ro, ma7.sk, 

felvidek.ma 

Meghalt Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) elnöke - közölte az elhunyt fia, 

Pásztor Bálint, a VMSZ köztársasági parlamenti frakcióvezetője hétfőn a közösségi médiában. 

A 67 éves politikus rövid, súlyos betegség után hunyt el. Pásztor István több mint 16 éven át, 

2007-től mostanáig vezette a legnagyobb délvidéki magyar pártot. Legutóbb idén májusban 

választották meg ismét pártelnöknek. Szabadkai városi képviselő, belgrádi parlamenti 

képviselő, valamint a vajdasági tartományi képviselőház elnöke is volt. Tavalyelőtt a Magyar 

Érdemrend középkeresztje a csillaggal tüntették ki, egy évvel később pedig a szerb köztársasági 

elnök a Gyertyaszentelő-napi érdemrend első fokozatát adományozta a VMSZ elnökének. 

Pásztor István 1956-ban született Törökkanizsán. Az általános iskolát és a gimnáziumot 

Szabadkán végezte, majd 1980-ban szerzett egyetemi oklevelet az Újvidéki Egyetem 

Jogtudományi Karán. A VMSZ-nek 1994 óta volt a tagja. Pásztor István temetésének 

időpontjáról családja később tájékoztatja a közvéleményt. 

 

Orbán Viktor és Novák Katalin is elbúcsúzott Pásztor Istvántól 
2023. október 30. – MTI, Magyarszo.rs, PannonRTV, Vajma.info 

Isten veled barátom! – Ezekkel a szavakkal búcsúzott Orbán Viktor, Magyarország 

miniszterelnöke Pásztor Istvántól, a Vajdasági Magyar Szövetség és a tartományi parlament 

elnökétől. Mint azt közzétettük, Pásztor István súlyos betegséget követően hatvanhét éves 

korában hunyt el. „Elment a harcosok útján. Isten nyugosztalja Pásztor Istvánt." – írja Orbán 

Viktor bejegyzésében. Novák Katalin, Magyarország köztársasági elnöke a következőket írta 

közösségi oldalán a halálhírrel kapcsolatban: "Isten nyugosztalja Pásztor Istvánt! Köszönet a 

vajdasági magyarság több évtizedes szolgálatáért!" 

 

Semjén Zsolt, Potápi Árpád: Pásztor István személyében a vajdasági magyarság 

legnagyobb alakja távozott 
2023. október 30. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, 

szekelyhon.ro, Vajma.info, PannonRTV,  

Pásztor István személyében a vajdasági magyarság legnagyobb alakja távozott - írta Semjén 

Zsolt miniszterelnök-helyettes és Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára az MTI-hez hétfőn este eljuttatott közös közleményben. Pásztor István a 

Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) és Vajdaság Autonóm Tartomány Képviselőházának 

elnöke, a vajdasági magyar közösség vezetője, a magyar kormány meghatározó stratégiai 

partnere és barátja volt - írták. Egész életével szülőföldjét és közösségét szolgálta. Pásztor 
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István teljes élete és politikusi pályafutása során a vajdasági magyarság megmaradásáért és 

megerősítéséért dolgozott. A VMSZ elnökeként végzett tevékenysége eredményeként a 

vajdasági magyarság mára a Kárpát-medence legszervezettebb nemzetrészévé vált - tették 

hozzá. Állhatatos, kitartó munkájával nemcsak a magyarság ügyei, hanem a szerb-magyar 

kapcsolatok erősítése terén is elévülhetetlen érdemeket szerzett, hidat képezve a két kormány, 

a két ország, a két nemzet között - fűzték hozzá. „A szerb-magyar kölcsönös megbékélés útján 

tett lépések sorozata Pásztor István személyes szerepvállalása nélkül nem jöhetett volna létre 

és emelkedhetett volna a térségben példaértékű szintre" - áll a közleményben. 

 

Semjén: Petőfi kivételes nemzeti hőssé vált 
2023. október 30. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasármap.hu, Krónika, 

maszol.ro, Bihari Napló 

Petőfi Sándor szabadságszeretete, a nemzeti értékek létrehozására ösztönző programja révén 

kivételes nemzeti hőssé vált - jelentette ki a miniszterelnök-helyettes hétfőn 

Szatmárnémetiben, ahol leleplezte a költő új, egész alakos bronzszobrát. Semjén Zsolt az István 

téren megtartott avatási ünnepségen csaknem ezer ember előtt arról beszélt, a népi-nemzeti 

értékekre és a magyarság érdekeire épülő világszemlélete kiállta az idők próbáját, ezzel pedig 

olyan célt fogalmazott meg, amely ma is képes az új nemzedékek megszólítására. "Petőfi 

töretlen népszerűségének titka kétségkívül az életmű gazdagsága, sokszólamúsága és költői 

ereje" - fogalmazott a miniszterelnök-helyettes. Megjegyezte, a költő a történelemben nemcsak 

az átfogó víziót látta, hanem inkább az erkölcsi felemelkedés példáit kereste. Azokat a 

helyzeteket kereste - folytatta - , ahol az ember az erényei révén magasodik a tömeg fölé, és 

azokat az embereket, akik a saját érdekeiket háttérbe szorítva képesek a köz ügyét szolgálni. 

Semjén Zsolt emlékeztetett, a kétszáz évvel ezelőtt született költő sorsa és életpályája magába 

sűríti mindazt, amit az anyanyelvi kultúra és a mai modern magyar nemzet megszületése jelent. 

Ezért szól a Petőfi-bicentenárium az anyanyelvi kultúráról és azokról a program ideje alatt 

keresett válaszokról, amelyek a következő kétszáz évben biztosíthatják ennek az értéknek a 

fennmaradását az egész Kárpát-medencében - tette hozzá. 

        
Több mint száz székelyföldi településen gyújtottak őrtüzet az autonómiaigény 

jeleként 

2023. október 30. – maszol.ro, Nyugati Jelen 

Több mint száz székelyföldi településen gyúltak ki vasárnap este az őrtüzek annak jeleként, 

hogy a terület őshonos lakossága igényt tart a területi autonómiára. Az SZNT 

kezdeményezésére gyújtott lármafák, őrtüzek Izsák Balázs elnök szerint „annak megerősítését 

jelzik, hogy nem változott elkötelezettségünk az autonómia iránt”. Csíkszentkirályon is sokan 

gyűltek össze az őrtűz körül. Székely Ernő polgármester szerint az emberek lassan ráébredtek 

a közösségünkben, Székelyföldön, hogy ha összetartozunk és tenni tudunk egymásért, akkor 

haladhatunk előre. Papp Márton, csíkszentkirályi római katolikus plébános elmondta, az 

összetartozást a tettek jelzik. „Azok a tettek, amelyek által mi többek és erősebbek leszünk és 
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nemcsak gazdasági szempontból, hanem elsősorban hitben. Amikor közösen és őszintén 

tudunk egymásrét imádkozni.” Tánczos Barna szenátor úgy fogalmazott: „Ma már valószínűleg 

kevésbé fontos az a típusú lármafa, az a típusú őrtűz, amelyet őseink anno a háborúk közepette 

kellett meggyújtsanak. Ennek ellenére az őrtűz ma is az ébren vigyázó, az őrködő, a kihívásokra 

felkészült közösséget, a székely közösséget, a magyar nemzetet jelképezi. Ezért gyűlünk össze 

minden október végén. Ezért gyújtunk lármafát, ezért gyújtunk őrtüzet, hogy ne csak 

magunknak mutassuk, hanem az egész világnak, hogy a székely közösségünk fel van készülve 

mindig minden kihívásra”. 

 

Szakmai fórum a székelyföldi turisztikai vállalkozóknak 
2023. október 30. – maszol.ro 

Székelyföldi turisztikai szervezetek november 9-10. között másodszor szervezik meg a 

Regionális Turisztikai Konferenciát. A rendezvényre a Bálványos Resortban kerül sor, a 

találkozóra a turisztikai vállalkozókat, alkalmazottakat, oktatókat, utazási irodák képviselőit 

várják. A rendezvény részleteiről Kovászna, Hargita és Maros megye turisztikai szervezeteinek 

a képviselői online sajtótájékoztatón számoltak be. Az általános elképzelés az, hogy a 

konferencia középpontjában – a globális trendeket és a turizmus helyi lehetőségeit szem előtt 

tartva – a kapcsolatépítés, a közös fejlődés és a kompetenciafejlesztés álljon. A konferencia első 

kiadására tavaly került sor, idén a helyszíne a háromszék Bálványos Resort – magyarázta Deák 

Gyöngyvér, a Kovászna Megye Turizmusáért Egyesület ügyvezető igazgatója. Kifejtette: olyan 

szakmai fórumra hívják az érdeklődőket, amely főképp a székelyföldi turisztikai szereplőknek 

szól és a témákat is olyan sokszínűséggel választották ki, mint amilyen változatos maga az 

ágazat is. 

 

Díjazással bátorítják a háromszéki fiatalokat, merjenek vállalkozni 
2023. október 30. – maszol.ro 

A Junior Business Club (JBC) idén 11. alkalommal díjazza azokat a fiatal vállalkozókat és 

vezetőket, akik kiemelkedő eredményeket értek el és akiknek munkássága példaértékű lehet 

generációjuk számára. A követendő példák bemutatásával és díjazásával bátorítani, ösztönözni 

szeretnék a háromszéki fiatalokat, hogy merjenek vállalkozni. Háromszéken a fiatalokból álló 

vállalkozói, vezetői közösség a Junior Business Club vonzásterében igyekszik megvalósítani 

önmagát. A Karácsony Zsolt által vezetett civil szervezet meghirdette az „év fiatal vállalkozója”, 

az „év női vállalkozója”, az „év felfedezettje” és az „év vezetője” díjakat, amelyekkel rá szeretnék 

irányítani a figyelmet azokra, akik fiatal koruk ellenére sikeresek a gazdasági életben és jó 

példaként szolgálhatnak társaik számára. 

 

A prefektusi hivatal azt kéri, hogy vonják vissza a katolikus iskola ügyében hozott 

határozatot 
2023. október 30. – szekelyhon.ro 

Kifogásokat emelt a Maros Megyei Prefektusi Hivatal a marosvásárhelyi tanács egyik 

augusztusi határozata ellen, amelyben a képviselők kifejezik azon szándékukat, hogy a Bolyai 
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Farkas Gimnázium átszerzésével létrehozzák a Római Katolikus Gimnáziumot. Egyelőre nem 

tudni, hogy a marosvásárhelyi városháza mit válaszol a kifogásokra, hiszen a döntés 

meghozatalakor a városháza főjegyzőjének is kifogásai voltak. Mint az marosvásárhelyi 

önkormányzat RMDSZ-es frakciójának vezetőjétől, Frunda Csengétől megtudta a 

szekelyhon.ro, a prefektusi hivatal kifogásokat emelt a tanácshatározat ellen, és kérte, hogy 

módosítsák vagy vonják vissza azt. Hangsúlyozta: a prefektúra azt állítja, hogy a határozat túl 

korán született meg, hiszen csak 2024-2025-ös tanévre vonatkozó változást szeretne, de ez 

nem így van, hiszen augusztus 31-ig kellett lejelenteni a változtatás szándékát – és a helyi 

önkormányzat így is tett. A prefektúra nem ért egyet azzal sem, hogy milyen lépésekben lehet 

módosítani az iskolahálózaton, hogyan lehet új oktatási intézményt létrehozni. Frunda szerint 

a helyi tanács kell jelezze a szándékát a minisztérium felé, ahogy meg is tette, annak ellenére, 

hogy a megyei tanfelügyelőség nem bólintott rá erre a változtatásra.  

 

Egymillió eurós támogatással biztosítja Berlin a magas színvonalú német nyelvű 

oktatást Romániában  
2023. október 30. – Krónika, maszol.ro 

Egymillió euróval támogatja a romániai német nyelvű oktatásban dolgozó tanárokat a Német 

Szövetségi Köztársaság az ország bukaresti nagykövetségén keresztül. Németország bukaresti 

nagykövetségének hétfői tájékoztatása szerint Peer Gebauer német nagykövet és Klaus-Harald 

Sift, a Szászország Alapítvány vezérigazgatója hétfőn a bukaresti német nagykövetségen aláírta 

az 1 000 000 euró összegű szerződést A romániai német nyelvű oktatásban dolgozó tanerők 

támogatása című projekt finanszírozására. Az egymillió eurós keretből több mint 900 tanár és 

óvodapedagógus részesülhet majd támogatásban. A projekt ugyanakkor olyan szerzői 

csoportokat is támogat, amelyek német tannyelven írnak vagy frissítenek a német tannyelvű 

oktatásban használatos tankönyveket. A cél a magas színvonalú német nyelvű oktatás 

biztosítása, mivel országszerte több mint 22 000 gyermek tanul anyanyelvi szinten németül, 

német tannyelvű tanintézményekben – mondta Peer Gebauer. 

 

Cseke Attila: nem a központosításra, igen az önkormányzatiságra 
2023. október 30. – maszol.ro 

Az RMDSZ javaslatára kijavította a szenátus azt a sürgősségi kormányrendeletet, amely 

központosító és a bürokráciát növelő előírásokat tartalmazott, illetve ellehetetlenítette a 

közberuházásokat és a fejlődést – közölte Cseke Attila, az RMDSZ szenátusi frakcióvezetője azt 

követően, hogy a szenátus elsőházként döntött a 2023/81-es sürgősségi kormányrendeletről. 

Cseke Attila elmondta: „az RMDSZ az önkormányzatiság és a helyi autonómia elvét támogatja. 

A központosítást, az amúgy is nagymértékű bürokráciát nem tudjuk támogatni, ezért a 

kormány rendeletéből töröltük a káros előírásokat”. A felsőház szakbizottsági munkálatai 

során az RMDSZ javaslatára törölték a kormány rendeletéből azt az előírást, amely egy újabb 

ellenőrző hatóságot hozott volna létre az önkormányzatok által bonyolított közbeszerzési 

eljárások felügyeletére. Ezeket a procedúrákat a hatályos törvények értelmében két hatóság is 
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felügyeli és ellenőrzi már, nem volt szükség egy harmadikra. Hatékonyságra, nem egy újabb 

hatóságra van szükség – mutatott rá Cseke Attila. 

 

Székelyföldi méhész gazdálkodását is segíti a magyarországi ösztöndíjprogram  
2023. október 30. – Krónika 

Tizenkét erdélyi, kárpátaljai és anyaországi fiatal agrárszakember vehetett át a 

tanulmányaikat, illetve gazdálkodásukat segítő támogatást a Magyarok kenyere a jövőért 

ösztöndíjprogram keretében, az Agrár-vállalkozási Hitelgarancia Alapítvány (AVHGA) 

segítsége nyomán hétfőn Budapesten. A fejenként félmillió forint támogatásról szóló 

okleveleket Jakab István, az Országgyűlés alelnöke, a Magyar Gazdakörök és 

Gazdaszövetkezetek Szövetsége (Magosz) elnöke, Győrffy Balázs, a Nemzeti Agrárgazdasági 

Kamara elnöke és Herczegh András, az AVHGA ügyvezető igazgatója nyújtották át az 

Országgyűlés épületében. Jakab István azt mondta: a Magyarok Kenyere Program, amelynek 

célja, hogy a magyar gazdák búzát, illetve lisztet gyűjtsenek a rászoruló közösségek számára, a 

nemzeti összetartozás erős pillére és céljai között szerepel az összefogás erősítése is. 

        
Merre van az út a sikeres Gömör és Nógrád felé? 
2023. október 30. – felvidek.ma  

Erre a kérdésre kereste a választ a lakossági fórumon Nagybalogon október 27-én Bódi László 

sikeres nemzetközi vállalkozó, aki felvázolt tervéhez menedzsereket keres. „Hatalmas öröm és 

megtiszteltetés volt számomra, hogy Gömör és Nógrád jövője sokunknak nagyon fontos még 

mindig. Közel 80 vendég Balassagyarmatról, Salgótarjánból, Rónafaluból, Rimaszombatból, 

Tornaljáról, Rozsnyóról, Almágyból, Radnótból, Balogfalváról, Bátkából, Pokorágyról, Csízből 

és sok-sok további gömöri és nógrádi településről érkezett a lakossági fórumra. Sokat 

tanultunk egymástól, sok új barátság, ötlet, támogató hozzászólás alkotott egy közös estet. 

Megerősített abban, hogy van szebb jövője Gömörnek és Nógrádnak” – írta közösségi oldalán. 

Mint kifejtette, személyes meghívókat küldtek összesen 510 polgármesternek, vállalkozónak a 

határ mindkét oldaláról. A vállalkozók közül azok jöttek el, akiknek hirdetései a Gömör-Nógrád 

Rádióban is hallhatók. A vidékről egyetlen egy polgármester sem jelent meg. S igaz, a plakáton 

is szerepelt, hogy szigorúan politikamentesen, de ezt a politikai vezetők be is tartották, ők is 

távol maradtak. „Egyetlen egy esélyünk összefogni, stratégiai tervet megfogalmazni, a közel 

392 ezer magyar ajkú lakosnak közös irányt mutatni és számokkal, tervekkel és feladatokkal 

felvázolni. Úgy tekinteni a régióra, mint egy vállalatra, amely a csőd szélére jutott és itt az idő, 

hogy regionális tervet követve meghatározott menedzserekkel, azaz a helyi lakosság vezető 

egyéniségeivel elkezdjen közösen alkotni” – véli Bódi László, aki 

 

A Pannonia Polgári Társulás ott segít, ahol más nem 
2023. október 30. – felvidek.ma  

Számos felvidéki magyar szervezetet, iskolát és intézményt támogat a diószegi Pannonia 

Polgári Társulás. Az alig pár esztendeje létrejött szervezet tevékenységével a magyar 
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megmaradást, a magyar identitás erősítését, értékeink éltetését szolgálja. A Pannonia Polgári 

Társulás Pozsonytól Ipolyságig, Nyitrától Komáromig fejti ki áldásos tevékenységét. A társulás 

2018-ban jött létre. A maradandó értékeket támogató szervezet anyagi forrásait Lanz Roland 

biztosítja magánvállalkozásai által. Legutóbb a fennállásának 110. évfordulóját ünneplő 

ipolysági Szondy György Gimnázium jubileumi ünnepségét támogatta a Lanz Roland vezette 

civil szervezet. A Pannonia állta a mintegy 140 oldalas évkönyv nyomtatásának költségeit. „A 

Pannonia Polgári Társulás mintegy húsz magyar alapiskolát és három magyar gimnáziumot 

támogat a nyugat-szlovákiai régióban. Csak maradandó dolgokat támogatunk” – tudtuk meg 

Lanz Rolandtól. Hozzátette: az iskolák esetében számos könyv megjelenését, emléktábla és 

kopjafa állítását segítette. Emellett értékőrző kirándulásokat is szervez iskolai csoportok 

részére. 

 

Petőfi Sándorra emlékeznek Zoboralján 
2023. október 30. – felvidek.ma  

Tudomásunk szerint Petőfi Sándor életében ugyan nem járt Zoboralján, most 200 év múltán 

mégis találkozhatunk nemzeti költővel. A Zoboralja Közhasznú Társaság a nagycétényi 

alapiskolában szervez Petőfihez kapcsolódó vetélkedőt november 6-án hétfőn. Aznap lesz az 

eredményhirdetése a Kht. által szervezett rajzpályázatnak, továbbá aznap mutatják be azt a 

kiállítást, amelyet Oriskó Norbert szerkesztett. November 6-án hétfőn, 14 órától a nagycétényi 

alapiskolában Oriskó Norbert újságíró fogja bemutatni azt az általa szerkesztett 13 posztert 

(roll up-ot), amit a Szövetség a Közös Célokért szervezet kérésére készített Petőfi Sándorról. A 

kiállítás címe Ahogyan Petőfi szeretett, ezen keresztül azt kívánják szemléltetni, hogy mit és 

hogyan szeretett Petőfi. A kiállítás 2023 elején született, azóta járja a Felvidék településeit, és 

most érkezik Zoboraljára. A kiállítás 2023. november 10-én péntekig lesz látható 

Nagycétényben. Nemcsak statikus kiállítással, de interaktív módon is szeretnénk bevonni a 

környéken élő magyar fiatalokat az eseményre. Egy rajzpályázattal, és egy vetélkedővel is 

megszólítottuk a környék fiataljait. 

 

Pénteken nyílik a Magyar cigányok – Túlélők vallanak című fotókiállítás Füleken 
2023. október 30. – felvidek.ma, bumm.sk  

A Füleki Vármúzeum szeretettel meghív minden érdeklődőt a híres holland fotográfus, Jutka 

Rona alkotásaiból álló, Magyar cigányok – Túlélők vallanak címet viselő kiállítás megnyitójára. 

A magyar származású fotográfus mindössze kétéves volt, amikor szülei Hollandiába 

emigráltak. Ott tanulta meg a mesterséget. A főiskolai tanulmányai befejezése után kezdett el 

komolyabban fényképezni, melyben nagy szerepet játszhatott édesapja, Róna Imre támogatása 

is, aki fényképészként tevékenykedett és fotóügynökséget vezetett, de újságíróként is 

kipróbálta magát Amszterdamban. Jutka Rona pályája kezdetén elsősorban színházi 

fényképész volt, azután előbb neves portréfotós, utóbb világjáró író és fotóriporter vált belőle. 

Életében 10 fotóalbuma jelent meg, képeiből világszerte rendeztek kiállítást. 2006-ban 

Magyarországon, a budapesti Holokauszt Dokumentációs Központ egy kiállításán járva 

fogalmazódott meg benne a gondolat, hogy szeretne megemlékezni a magyar romák 

holokausztjáról is. Ennek eredményeképpen, 2010-ben Hollandiában jelent meg egy kötet 
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Magyar cigányok – Túlélők vallanak címmel. Az album roma túlélőket mutat be, saját 

életterükben, sokszor családtagjaikkal együtt és interjúkat tartalmaz, amelyekben egyéni 

sorsok bontakoznak ki. 

 

A XIII. Bíborpiros Szép Rózsa 2023 díjazottjai 
2023. október 30. – Új Szó  

Hétvégén tartották a Szlovákiai Magyar Művelődési Intézet által meghirdetett Bíborpiros Szép 

Rózsa Országos Népzenei Vetélkedőt. A Csemadok megbízásából a Szlovákiai Magyar 

Művelődési Intézet tizenharmadik alkalommal szervezte meg az országos népzenei vetélkedőt 

népdalénekesek, népdalkörök, népi hangszerszólisták és népi hangszeres együttesek részére. 

Az országos döntőre egész Dél-Szlovákiából érkeztek csoportok és egyéni előadók. A megnyitón 

Bárdos Gyula, a Csemadok elnöke és Karaffa Attila, Dunaszerdahely alpolgármestere 

köszöntötte a fellépőket. A fellépőket két helyszínen, két zsűri értékelte. A Csaplár Benedek 

Városi Művelődési Központban lévő zsűri tagjai Pelle Andrea, Sipos Anna, Korpás Éva, Bolya 

Mátyás, a zsűri elnöke Alföldy-Boruss István volt. A második zsűri elnöke Nagy Iván, tagjai 

Nagy Vivien, Vakler Anna, Balogh László és Kevický Péter. Ők a kiskorű fellépőket és a 

hangszeres csoportokat pontozták. Az értékelésnél fontos szempont volt az intonáció, hogy 

tisztán szóljon a hang, a hangszer, továbbá a színpadi megjelenés, a dalanyagok válogatása és 

az, hogy lehetőleg környékbeli gyűjtésből szólaljanak meg a dallamok. 

 

A jövőt ültetik Vághosszúfalun 
2023. október 30. – Új Szó  

Közel kétszáz tölgy- és gyümölcsfát ültettek el önkéntesek a hétvégén Vághosszúfalu 

határában. Ezzel elkészült a csaknem 4 km hosszúra tervezett széltörő második, 400 méteres 

szakasza. „Az alapítványnál másodszor lett sikeres az Ültetjük a jövőt projektünk. Tavasszal 

három sorfát ültettünk 10 méter széles, 500 méter hosszú szakaszon. A középső sorba tölgy-, a 

két szélsőbe különféle, kisebb növésű gyümölcsfa, például alma, körte, szilva, barack, ringló, 

mandula került. Most 400 méter hosszan folytattuk a félévvel ezelőtt megkezdett sort. 

Lényeges, hogy őshonos, a Moravské Lieskovén lévő kertészetben megvásárolt fajtákat 

ültettünk. A vállalat régi fafajták megmentésével és terjesztésével foglalkozik. Szakembereik az 

alapján választották ki a legmegfelelőbbeket számunkra, hogy elmondtuk, hol van a terület, 

milyen éghajlati viszonyok vannak, milyen a talaj és mi a célja a projektnek. Ez pedig nem más, 

mint széltörő kialakítása a falu északi részén, ahol nagyon erős szél fúj. Az itt lakók közül 

többen kifejezték örömüket a megvalósítással kapcsolatban és kijöttek segíteni” – fejtette ki 

Gaál Benedek, az Aldea Polgári Társulás elnöke. Lapunknak elmondta, úgynevezett ökológiai 

folyosó lesz a fasor, amellyel a Vág partján lévő ártéri erdőt szeretnék összekötni a néhány 

kilométerrel odébb lévő halastóval és az azt szegélyező erdős résszel. Később bokrokkal és 

ösvénnyel tervezik bővíteni a területet, ahol sétálni, sportolni, kikapcsolódni, feltöltődni lehet. 
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Székelyudvarhelyen zárult a Romane Jile polgári társulás projektje 
2023. október 30. – ma7.sk  

A csatai székhelyű Cigány Szívek – Romane Jile polgári társulás 2023. október 20-a és 29-e 

között Székelyudvarhelyen rendezte meg az Igyekszünk távol tartani a fiatalokat a kábítószer-

függőségtől (We try to keep youth away from drug addiction) elnevezésű Erasmus+ nemzetközi 

ifjúsági csereprogramot. A projektbe összesen 36 fiatal kapcsolódott be, Lengyelországból, 

Romániából, Magyarországról és Szlovákiából, többségében hátrányos helyzetűek. Mint 

mondta, minden ifjúsági csereprogram alkalmával ún. nemzeti estek is megrendezésre 

kerültek; ezek keretei között a fiatalok megismerkedhettek egymás kultúrájával, ételeivel, 

szokásaival, valamint folklórjával. Elmondása szerint a programok közötti időszak sem telt 

passzívan, hiszen a fiatalok házi feladatokat kaptak, így különböző plakátokat is készítettek, 

amelyekből kiállításokat is szerveztek. 

   
Aleksandar Vučić: Együtt építettük ki a szerbek és magyarok közötti bizalom 

erőteljes és szilárd alapjait 
2023. október 30. – Vajma.info, PannonRTV 

“Nagy szomorúsággal fogadtam a hírt Pásztor István, e nagy ember és tisztességes politikus, 

barát halálhírét, akivel együtt építettük ki a szerbek és magyarok közötti bizalom erőteljes és 

szilárd alapjait, és együtt örültünk minden sikernek, ami polgáraink jólétét szolgálta”, 

jelentette ki hétfőn este Aleksandar Vučić szerb elnök Pásztor István, a tartományi kéviselőház 

és a VMSZ elnökének halálhíre kapcsán. "István Szerbia minden becsületes és szorgalmas 

emberének osztatlan tiszteletét élvezte, ami a legnagyobb elismerés volt fáradhatatlan 

munkájáért és azokért a hatalmas erőfeszítéseiért, amelyeket egy mindenki számára jobb és 

biztonságosabb életért, egy stabil és ígéretes jövő megteremtéséért tett az elkövetkező 

generációk érdekében. A szerbiai magyar identitás előmozdításában és megerősítésében 

betöltött szerepe továbbra is hazánk gazdagságának része, és számunkra az egyik legfontosabb 

érték, amelyért ő következetesen kiállt” – mondta a szerb elnök. 

 

Pásztor Istvántól búcsúznak a vajdasági magyar politikusok 
2023. október 30. – PannonRTV, Vajma.info 

Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács elnöke és Kovács Elvira, a Szerbiai Parlament 

alelnöke közösségi oldalán búcsúzott Pásztor Istvántól. Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti 

Tanács elnöke, Ady Endre: Az Úr érkezése című művének néhány sorával búcsúzott Pásztor 

Istvántól közösségi oldalán. "Mikor a lelkem roskadozva vittem, Csöndesen és váratlanul 

Átölelt az Isten." Elfogytak a szavak - írja Facebook oldalán Kovács Elvira. A Szerbiai Parlament 

alelnöke a következőkkel búcsúzott Pásztor Istvántól: Isten nyugosztalja Elnök úr, MINDENT 

köszönünk! - zárta bejegyzését a VMSZ-es politikus. 
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Szerb-magyar belügyminiszteri találkozót tartottak ma a Horgos-Röszke 

határátkelőhelyen 
2023. október 30. – PannonRTV 

Bratislav Gašić és Pintér Sándor a migráció elleni közös fellépésről is egyeztetett. Megegyeztek, 

hogy egy magyar rendőr közösen a szerb kollégákkal mindig a terepen lesz az emberkereskedők 

letartóztatásakor annak érdekében, hogy minél könnyebben megvalósuljon az információcsere 

a felek között, ami az illegális bevándorlást illeti. Elfogadtak egy javaslatot arról, hogy egy közös 

munkacsoportot hoznak létre a két belügyi tárca részvételével a migráció hatékonyabb kezelése 

érdekében. A szerb belügyminisztérium képviselői javaslatot terjesztettek elő az áruk és a 

személygépjárművek határon való gyorsabb áthaladása érdekében, továbbá a Budapest-

Belgrád vasútvonalon majdan közlekedő vonatok vám- és útlevél ellenőrzésére vonatkozóan is. 

 

Elhelyezték a kegyelet virágait a Megtépázott Krisztus szoborcsoportnál 
2023. október 30. – PannonRTV 

Az 1944-45-ben kivégzett ártatlan magyar áldozatokra emlékeztek Csúrogon. A kegyeleti 

megemlékezést a 10 évvel ezelőtti szerb-magyar történelmi megbékélés jegyében tartották. 

Teleki Júlia 10 hónaposan élte túl a csúrogi vérengzést. Édesapját és rokonságát vesztette el. A 

Megtépázott Krisztus szoborcsoportnál elmondta, nem lehet szőnyeg alá söpörni azt, amit 

tettek. Nem lehet semmissé tenni, erre emlékezni kell. Teleki Júlia, túlélő: „Arra kérem a jövő 

nemzedékét, a fiatalokat, hogy ezt nem szabad elfelejteni. Mi túlélők már nem leszünk, 

meghalunk, nincs, és ha nem jönnek a fiatalok a megemlékezésre, akkor ez el lesz felejtve. Ezt 

nem szabad elfelejteni, mert ezek a halottak nem a mi apáink, hanem az egész nemzet 

áldozatai. Ezek magyarok voltak, azért ölték meg őket.” Fremond Árpád, az MNT elnöke 

kiemelte, nem véletlen, hogy Csúrogon történt a történelmi megbékélés, itt ugyanis számos 

ártatlan magyar áldozatot végeztek ki. 

 

Hol nyugszanak a szeretteink? 
2023. október 30. – Magyarszo.rs 

A pirosi magyarság is megemlékezett az 1944/45-ben ártatlanul kivégzett magyar áldozatokról. 

Vasárnap délután a református temetőben Botos Elemér helyi lelkipásztor hirdetett igét. Mint 

mondta, a falubeliek fájdalma, hogy mindezek évek után sem tudják hol nyugszanak az 

ártatlanul kivégzett hozzátartozóik. „Széjjel nézve egyre nagyobb ez a temető, a megemlékezők 

pedig minden évben egyre kevesebben vannak, különösen azok az idősek, akik közelről 

ismerték az elhurcoltakat, és sokáig nem tudták, hogy vajon hazajönnek-e valaha. Nagyon 

fontos, hogy ne csak a mai napon, hanem máskor is emlékezzünk hősi halottjainkra” – 

fogalmazott Botos Elemér. 

 

Összekapcsolja a tordaiakat és az elszármazottakat 
2023. október 30. – Magyarszo.rs 

Szombaton fennállásának 25. évfordulóját ünnepelte a Tordaiak Klubja és a Tordai Újság. A 

kultúrotthonban megtartott díszülésen és tisztújításon részt vettek a lap jelenlegi munkatársai, 

V
a

jd
a

sá
g

  

https://pannonrtv.com/rovatok/politika/szerb-magyar-belugyminiszteri-talalkozot-tartottak-ma-horgos-roszke
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/szerb-magyar-belugyminiszteri-talalkozot-tartottak-ma-horgos-roszke
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/elhelyeztek-kegyelet-viragait-megtepazott-krisztus-szoborcsoportnal
https://www.magyarszo.rs/vajdasag/a.298311/Hol-nyugszanak-a-szeretteink
https://www.magyarszo.rs/vajdasag/a.298299/Osszekapcsolja-a-tordaiakat-es-az-elszarmazottakat


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2023. október 31. 

és erre az alkalomra hazatértek az elszármazott klubtagok is. Szerbia 1998-ban háborús 

hátországnak számított, ennek ellenére Torda új civil szervezetet alapított és új újságot indított, 

s ezt Kabók Erika, a Magyar Nemzeti Tanács Végrehajtó Bizottságának tájékoztatással 

megbízott tagja óriási dolognak tartja. „Ez a pici közösség életben tudta tartani az egyesületet 

és az újságot is. Nagyon fontos ez a szórványban, egyfelől azért, mert ez maradt itt az egyetlen 

helyi anyanyelvű tájékoztatási eszköz, másfelől pedig szerintem egy közösségnek a politikai 

megítélésében is sokat számít az, hogyha van tájékoztatási eszköze” – mondta Kabók Erika. 

 

Felújították és újrahangolták a tóthfalusi Munkás Szent József templom 

orgonáját 
2023. október 30. – PannonRTV 

A beruházást a Magyar Nemzeti Tanács támogatta több mint 1 millió 800 ezer dinárral. A 

reggeli szentmisén már hallani lehetett a napokban felújított és újrahangolt orgona hangját a 

tóthfalusi templomban. Az orgonát 1942-ben helyezték el a templomba. Azóta csak egyszer, az 

1980-as években volt felújítva, és kétszer hangolták újra. Bognár Margit, Tóthfalu: „Nekem egy 

felemelő érzés, elsősorban azért, mert olyan idős az orgona, mint én. 15 éves korom óta szinte 

mindig énekelni jártam, most már nem birok felmenni a kórusba, de annak idején ez volt a 

legfőbb vágyam, hogy énekelhessek és hát egy orgonával minden mise sokkal szebb.” 

       
Csepeti Ádám helyettes államtitkár Ungváron: Magyarország teljes mértékben 

kiáll a kárpátaljai magyarság mellett 
2023. október 30. – KISZo.net 

– Az oktatás nem csupán tudást közvetít, hanem formálja a fiatalok gondolkodását és 

szemléletét, új inspirációkat gerjeszt és innovációt hoz létre, továbbá elősegíti az egyének 

személyes és szakmai fejlődését – jelentette ki Csepeti Ádám, Magyarország 

Miniszterelnökségének stratégiai ügyek koordinációjáért felelős helyettes államtitkára 

Ungváron. Hozzátette: az Ungvári Nemzeti Egyetem Hungarológiai Központja ennek a hosszú 

távú és széleskörű célkitűzésnek a szolgálatában áll. A helyettes államtitkár az Ungvári Nemzeti 

Egyetem Hungarológiai Központja létrehozásának 35. évfordulója alkalmából megrendezett 

nemzetközi tudományos konferencia plenáris ülésén hangsúlyozta, hogy az egyetemek és a 

felsőoktatás szerepe minden társadalomban kiemelkedő fontosságú. 

 

Orosz Ildikó az Ungvári Hungarológiai Központ 35. évfordulójáról 
2023. október 30. – Kárpátalja.ma, Karpat.in.ua 

Harmincöt éve kezdte meg munkáját az Ungvári Hungarológiai Központ az Ungvári Állami 

Egyetemen (ma: Ungvári Nemzeti Egyetem). A magyarságtudományi kutatásokat folytató 

intézmény kapcsán Orosz Ildikó, a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola és a 

Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség elnöke osztotta meg gondolatait a TV21 Ungvárral. 

Orosz Ildikó elmondta, hogy a központ megnyitóján a Nagydobronyi Középiskola nevelési-
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https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/felujitottak-es-ujrahangoltak-tothfalusi-munkas-szent-jozsef-templom
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/felujitottak-es-ujrahangoltak-tothfalusi-munkas-szent-jozsef-templom
https://kiszo.net/2023/10/30/csepeti-adam-a-hungarologiai-kozpont-hozzajarult-a-karpataljai-magyarsag-megmaradasahoz-es-szellemi-ertelemben-vett-megerosodesehez/
https://kiszo.net/2023/10/30/csepeti-adam-a-hungarologiai-kozpont-hozzajarult-a-karpataljai-magyarsag-megmaradasahoz-es-szellemi-ertelemben-vett-megerosodesehez/
https://karpatalja.ma/karpatalja/nezopont/ungvari-hungarologiai-kozpont-35-evfordulo-orosz-ildiko/
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oktatási igazgatóhelyetteseként volt jelen. Az intézet előző munkatársa volt Soós Kálmán (a 

Rákóczi-főiskola egykori rektora – a szerk.)is. Hangsúlyozta: a központ létrejöttét Köpeczi 

Béla, Magyarország emberi erőforrások minisztere kezdeményezte, aki a projekt megálmodója 

és kivitelezője volt. Az elnök asszony szavai szerint így engedték meg, hogy megkezdje 

munkáját a hungarológiai központ, amelynek helyszínéül az állami tisztségviselők a Bródy-

villát választották ki. Kiemelte: 1985-ben ez az épület óvodaként működött. 

 

A técsői líceumban elültették a Reménység fáját 
2023. október 30. – KISZo.net 

A 2023-as esztendőt a reménység évének nyilvánították Kárpátalján, ebből az alkalomból 

minden gyülekezet elülteti a Reménység fáját, ami a megmaradást és az újjászületést 

szimbolizálja. Erre az eseményre Técsőn ünnepélyes keretek között került sor, a város 

református líceumának udvarán. László Károly, az intézmény lelkész-igazgatója beszélt az 

elmúlt száz év viszontagságairól, megemlékezett azokról a lelkészekről és egyháztagokról, akik 

Isten elhívott szolgáiként vigyázták az ősi lángot, őszintén szerették egyházukat, s arra gondot 

viseltek. „Most felnőtt egy új nemzedék, akikben Isten ismét keresi azokat, akikkel lehet 

gyülekezetet építeni, akikkel lehet jövőbe nézni, kik mernek nagyot vállalni, és nagyot tenni, 

akik egyházban, Istenben és a jónak cselekvésében gondolkodnak” – fogalmazta meg reményét 

a tanintézmény egyházi vezetője. 

 

A reménység fái a Kárpátaljai Református Egyházkerületben 
2023. október 30. – Karpat.in.ua 

100 éve, 1923. június 7-én Munkácson iktatták be Bertók Bélát, az újonnan megalakult 

kárpátaljai református egyházkerület püspöki tisztségébe. Lényegében ezt a dátumot tekintjük 

ma az önálló Kárpátaljai Református Egyházkerület megalakulásának is. Ennek tiszteletére 

ünnepi programsorozattal készült az egyház, amit a reformáció ünnepéhez közeledvén kezdtek 

el. „Mert a fának van reménysége: ha levágják, újból kihajt, és az ő hajtásai el nem fogynak”. A 

Jób könyve 14 részének 7 versében foglaltak a Kárpátaljai Református Egyház ez évi mottója, 

hiszen a 2023-as évet a reménység évének szentelték, ennek jegyében az egyházkerület 

mindegyik gyülekezetében és intézményénél elültetik a reménység fáit. 

 

Tüzelővel támogatja a rászorulókat a Munkácsi Görögkatolikus Egyházmegyei 

Karitász 
2023. október 30. – Karpat.in.ua 

A Munkácsi Görögkatolikus Egyházmegyei Karitász elindította téli tüzelő programját. A 

karitász munkatársai házhoz viszik a tüzelőt a rászorulóknak az egyházközségekben. Minden 

érintett család 200 kilogramm brikettet kap. A 79 éves Szilágyi Teréz egyedül él. Az ő téli 

tüzelőjéről is gondoskodott a görögkatolikus karitász. A Japánban működő Terra Reaissans 

Jótékonysági Szervezet a háború kezdte óta juttat el támogatásokat Kárpátaljára. A Munkácsi 

Görögkatolikus Egyházmegyei Karitász több programját is folyamatosan segítik. Összesen 160 

család kap tüzelőt a Munkácsi Görögkatolikus Egyházmegyei Karitásztól. A jelenleg zajló 
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program keretében 32 tonna brikettet juttatnak el a rászorulókhoz. Ezzel párhuzamosan 

felmérik azt is, hol lenne szükség segítségnyújtásra. 

 

Középpontban Kárpátalja turisztikai életének fejlesztési lehetőségei 
2023. október 30. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Turisztikai Tanács (KMTT) és a Felső-Tisza Vidéki Többcélú Kistérségi 

Társulás ViaTisa elnevezésű határon átnyúló közös projektje keretében Kárpátalja turisztikai 

életének fejlesztési lehetőségei és kitörési pontjai címmel szerveztek szakmai konferenciát 

Tiszacsomán október 27-én. A Tiszacsomai Honfoglalási Emlékpark Látogatóközpontjában 

megtartott rendezvényt Mester András, a KMTT elnöke nyitotta meg. Beszédében elmondta, 

hogy a konferencia része az augusztusban elindított ViaTisa nevezetű képzéssorozatnak, mely 

egy európai uniós pályázat keretében valósul meg. A képzések a kárpátaljai turizmusban 

szereplőknek segítenek abban, hogy minél jobban fel tudjanak készülni a turisták fogadására 

– fogalmazott Mester András. 

 

Kilencedszer is Szólt a Fülemüle 
2023. október 30. – Karpat.in.ua 

Kilencedik alkalommal rendezték meg idén a Szól a Fülemüle – IX. Kárpátaljai Népzenei és 

Néptánc Tehetségkutató versenyt, melynek célja, hogy a vetélkedő révén a felnövekvő 

korosztály minél szélesebb körben ismerje meg a magyar népzene és néptánc világát, és, ahogy 

a szervezők hangsúlyozzák: a palánták életre szólóan kötelezzék el magukat kultúránk értékei 

mellett. A megmérettetésre mintegy 350 gyermek jelentkezett. A rendezvény szakmai partnere 

a Hagyományok Háza Hálózat Kárpátaljai kirendeltsége. A verseny fővédnöke pedig a Pál 

házaspár, Katalin és Pál Lajos volt, akik 30 évvel ezelőtt indították el vidékünkön a magyar 

néptánc- és népzenei képzést. 

 

Kárpátalján turnézott Keresztes Ildikó 
2023. október 30. – Karpat.in.ua 

Október 25‒27. között vidékünkön turnézott a Kárpát-medence ismert és elismert 

előadóművésze, Keresztes Ildikó. A kétszeres eMeRTon-, és Máté Péter-díjas énekesnőt 

Jánosiban, Nagydobronyban és Munkácson adott lélekemelő koncertjein telt házas közönség 

várta. A Kárpátaljai Kultúrkaraván az elmúlt évek során számtalan különleges előadót hozott 

el vidékünkre. A mostani kulturális programsorozatuk célja, hogy a nehéz körülmények 

ellenére is erősítsék a kárpátaljai magyar kulturális életet. Ebből adódóan a magyar kormány 

támogatásával a Kárpát-medence kiemelkedő magyar előadóművészeinek koncertjei közül 

csemegézhetnek a kárpátaljaiak. Az ezúttal megtartott esemény sztárvendége a 

marosvásárhelyi származású énekes, színművésznő, Keresztes Ildikó volt, aki közvetlen, 

vagány stílusával, kiváló előadói készségével és fergeteges hangjával pillanatok alatt belopta 

magát a közönség szívébe. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. október 30. – Kossuth Rádió 

 

Kárpát-medence szerte őrtüzeket gyújtottak vasárnap, a Székelyföld Autonómiájának Napján. 

„Lármafák jelzik, hogy egy önmagára, vívmányaira, kultúrájára egy kicsit is adó európai 

közösség nem hagyhatja figyelmen kívül a szülőföldjén boldogulni akaró, identitására büszke 

székelység törekvéseit.” – írta vasárnapi közleményében Szili Katalin miniszterelnöki 

főtanácsadó. Majd így folytatja: …”mindannyiunk számára egyben emlékeztetés is, hogy egy 

pillanatra sem feledhetjük, téveszthetjük szem elől a határon kívül élő közösségeink jogos 

igényét, hogy saját sorsukról saját maguk úgy dönthessenek, hogy azzal elősegítsék a többségi 

társadalom gyarapodását is.”  

 

Székelyföld autonómiájának napján több mint 150 helyszínen lobbantak fel őrtüzek, 

Székelyföldön és Magyarország több településén is. 

Marosvásárhelyen új helyszínen: a Maros parton, máglya tüze mellett gyűltek össze az emberek 

kifejezni bizakodásukat, hogy megvalósulhat a területi autonómia. Hiszen a Székelyföld nagy 

része még a kommunizmus idején is  - másfél évtizeden át -  külön közigazgatási egységet 

alkotott Romániában: előbb Magyar Autonóm Tartományként, majd - azt átszervezve és a 

magyarok arányát lecsökkentve, Maros-Magyar Autonóm Tartományként működött - mondta 

egy résztvevő  a Maros parti őrtűznél.  

 

A vajdasági magyarok ezekben a napokban emlékeznek meg azokról a nemzettársaikról, akiket 

1944 őszén a szovjet hadsereg nyomában bevonuló kommunista partizánok ártatlanul 

mészároltak le.  A kutatások során eddig hét és félezer áldozat nevét sikerült összeírni, a valós 

szám azonban ennél jóval nagyobb volt.  

 

25 nap alatt sikerült összerakni a három pártból álló új szlovák kormányt, ettől fogva 1 hónap 

áll a rendelkezésükre, hogy bemutassák programjukat és elfogadtassák a parlamenttel. 

Egyelőre tehát csak a választási ígéretekből lehet kiindulni, azok között azonban nem igazán 

találni a kisebbségekkel kapcsolatos elképzelések. Ezért is furcsa, hogy a kormány egyik első 

lépéseként leváltotta Bukovszky László kisebbségi és Ján Hero romaügyi kormánybiztost. 

Hogy mi lehet ezeknek a lépéseknek a hátterében, illetve mi várható kisebbségi ügyekben az új 

kormánykoalíciótól, arról Kolek Zsolt politikai elemző beszélt.  

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A magyar cserkész szervetek behálózzák az egész világot. Az amerikai földrészen is nagyon 

tevékenyek, északon és délen egyaránt. A közelmúltban megtartott horgosi cserkésztisztképző 

táborban is ott voltak a Külföldi Magyar Cserkészszövetség küldöttei. Elnökük, az Egyesült 

Államokban élő Lendvai-Lintner Imre a magyar cserkész mozgalom életéről, jövőjéről beszél. 

 

Az aradi Csiky Gergely Főgimnázium százéves épülete centenáriumi ünnepség-sorozatának 

egyik rendezvénye volt hétvégén az aradi Alma Mater Alapítvány Nemzedékek Találkozóját. 

Meghívták az iskola jogelődje, az egykori Római Katolikus Gimnázium volt diákjait, illetve 

valamennyi olyan véndiákot, akik valamelyik aradi magyar oktatási intézményben fejezték be 

tanulmányaikat.  A rendezvényről, amely egy emléktábla avatással kezdődött. 

 

Dedikálásokkal, könyvbemutatókkal, koncerttel, műhelybeszélgetésekkel három napig tartott 

a könyvünnep Székelyudvarhelyen. A rendezvényt még 2021-ben hívták életre, amikor az 

udvarhelyi önkormányzat tematikus években kezdett gondolkozni, és a könyvet választotta az 

első év tematikájának. 


